



**American Council for Quebec Studies (ACQS) Biennial Conference  
Québec, 3-6 October 2024**

**Emerging Scholars Colloquium  
October 3, 2024**

The ACQS invites proposals for papers for our Emerging Scholars Colloquium to be held in conjunction with our 2024 biennial conference. With the participation of the Association internationale des études québécoises (AIEQ), we will host a pre-conference series of panels (October 3) for graduate students and junior faculty whose research touches on Quebec, Francophone Canada, and Franco-America. Papers can be presented in French or in English. Acceptance into the colloquium is competitive, and the selected scholars will benefit from close connections with other graduate students and junior faculty as well as from mentorship by senior scholars. The participants are expected to attend significant portions of the full ACQS conference. We will encourage the best papers from the colloquium to be submitted for publication in the peer-reviewed journal *Québec Studies*.

Each accepted scholar will receive a 2-year membership to the American Council for Québec Studies (\$140 (including a subscription to the journal *Québec Studies*), complimentary registration for the conference (\$215) and a 1000\$ US stipend to support the cost of travel and lodging.

Abstract submissions (+/-250 words) are made via the ACQS website:

<https://app.oxfordabstracts.com/stages/6752/submitter>

Be sure to click on “Emerging Scholars Colloquium” in the subject area.

**Deadline for application to the Colloquium: May 1, 2024.**

If your proposal is not accepted for the competitive colloquium, it will automatically be considered with the general proposals for the 23rd Biennial Conference of the ACQS. Some additional funding support is available for graduate students attending the conference.

Yulia Bosworth, President, ACQS

Suela Sefa, Directrice générale, AIEQ

Mercédès Baillargeon, organizer of the Emerging Scholars Colloquium

For questions please email: [mercedes\\_baillargeon@uml.edu](mailto:mercedes_baillargeon@uml.edu)

**Congrès  
American Council for Québec Studies (ACQS)  
Québec, QC, Canada, 3-6 octobre 2024**

**Colloque de jeunes chercheur-e-s  
Québec, le 3 octobre 2024**

L'American Council for Québec Studies (ACQS) est heureuse d'annoncer la tenue d'un Colloque des jeunes chercheur-e-s dans le cadre de son congrès biennal 2024. En collaboration avec l'Association internationale des études québécoises (AIEQ), l'ACQS invite des chercheur-e-s de la relève en études québécoises à présenter leur communication au colloque qui aura lieu le 3 octobre (notez que la date limite pour les propositions est le 1<sup>er</sup> mai 2024).

Les étudiant-e-s aux cycles supérieurs de même que les professeur-e-s en début de carrière dont les recherches portent sur le Québec ou l'Amérique francophone, sont invité-e-s à soumettre une proposition de communication au comité de sélection.

Cet événement offrira aux jeunes chercheur-e-s une occasion exceptionnelle de partager, toutes disciplines confondues, leurs travaux récents sur le Québec. Les communications pourront se faire en français ou en anglais. L'admission au colloque se fait sur une base compétitive et les candidat-e-s choisi-e-s auront l'occasion de rencontrer d'autres chercheur-e-s et bénéficieront du mentorat de professeur-e-s établi-e-s. Les participant-e-s retenu-e-s devront assister au reste de la conférence de l'ACQS. Nous encouragerons la soumission des meilleurs articles du colloque pour publication dans la revue scientifique *Québec Studies*.

Chaque candidat-e choisi-e recevra une adhésion de deux ans à l'ACQS (d'une valeur de 140\$ US, comprenant l'abonnement de deux ans à la revue *Québec Studies*), la couverture des frais d'inscription au colloque (215\$ US), ainsi qu'une bourse supplémentaire de 1000\$ US pour participer aux frais de déplacement et de logement.

Les participant-e-s seront retenu-e-s sur la base d'un résumé de plus ou moins 250 mots transmis à l'ACQS : <https://app.oxfordabstracts.com/stages/6752/submitter>

Cliquez sur "Emerging Scholars Colloquium" dans la section « sujet ».

**La date limite afin de soumettre une proposition de communication est le 1<sup>er</sup> mai 2024.**

Si votre proposition n'est pas acceptée pour le Colloque des jeunes chercheur-e-s, elle sera transmise au comité de sélection de l'ACQS pour le congrès biennal.

Yulia Bosworth, Présidente, ACQS  
Suela Sefa, Directrice générale, AIEQ  
Mercédès Baillargeon, organisatrice du Colloque des jeunes chercheurs

Pour toutes questions, veuillez envoyer un courriel à [mercedes.baillargeon@uml.edu](mailto:mercedes.baillargeon@uml.edu)